
قرعه كشي مرحله نيمه نهايي ليگ قهرمانان و ليگ اروپا ديروز در 
نيون سوئيس برگزار شد و هش�ت تيم صعود كننده حريفان خود 
را شناختند. بر اين اس�اس در ليگ قهرمانان بارسلونا باز هم بايد 
با بايرن مونيخ مصاف ده�د و رئال مادريد نيز يوونتوس را در پيش 
دارد. در ليگ اروپا ناپولي با دنيپرو روبه رو مي شود و سويا هم بايد 
رودرروي فيورنتينا قرار بگيرد. بازي هاي اين مرحله به صورت رفت 
و برگشت انجام مي شود. فينال ليگ قهرمانان 16 خرداد در برلين 
و ديدار پاياني ليگ اروپا شش�م خرداد در ورشو برگزار مي شود. 

  ديدار با شاگردان
صدرنشين لاليگا در نخستين ديدار يك چهارم نهايي پذيراي سرمربي 
سابق خود است. بارسلونا كه در اين فصل از رقابت ها قصد دارد سه گانه 
خود را كه در زمان گوارديولا به دس��ت آمد، تكرار كند براي رسيدن 
به يكي از اهداف خود بايد از س��د بايرن مونيخ بگذرد. سرمربي فعلي 
باواريايي ها در سال هاي 2009 و 2011 بارس��لونا را به قهرماني قاره 
سبز رساند و در مجموع روزهاي خوشي را در اين تيم سپري كرد. اين 
دو تيم از سال 1996 به بعد تاكنون هشت بار در بازي هاي اروپايي سد 
راه هم ش��ده اند. آخرين رويارويي شان نيز مربوط به فصل 2012-13 
در همين مرحله است كه بايرن در مجموع دو بازي رفت و برگشت به 
برتري 7 بر صفر دست يافت و ركورد بهترين نتيجه در نيمه نهايي ليگ 

قهرمانان را به نام خود ثبت كرد. 
لوئيز انريكه از قرعه سختي كه نصيب آبي و اناري ها شده چندان راضي 
نبود: »بازي ويژه اي در پيش داريم، مصاف با بايرن هم براي من و هم 
براي شاگردانم ويژه است. فرصت خوبي است تا در بازي اول در حضور 
تماشاگران خودي كار را يكسره كنيم. بايرن هم شرايطي مشابه ما دارد 
و بهترين مربي را در اختيار گرفته است. به نظرم هر تيمي كه به بارسا 
بخورد تيم بدشانسي اس��ت. به برتري در هر دو ديدار رفت و برگشت 
فكر مي كنم و اينكه چگونه سه جام را براي بارس��ا به ارمغان بياورم.« 
پپ گوارديولا در واكنش به رويارويي با تيم سابقش اظهار داشت: »در 
نيمه نهايي معمولا بايد با تيم هاي بزرگ روبه رو شويد. سال گذشته با 
رئال بازي كرديم و امسال بايد با بارسا روبه رو شويم. احترام زيادي براي 
اين تيم و هوادارانش قائلم. خوشحالم از اينكه تجربه رويارويي با بارسا 
را پيدا كرده ام.« فيليپ لام از قرعه تيمش راضي است. كاپيتان بايرن 
در اولين اظهارنظر پس از مراس��م قرعه كش��ي گفت: »به نظرم بارسا 
قوي ترين تيم اين مرحله اس��ت. وقتي به نيمه نهايي مي رسي هدفت 
فقط فيناليست شدن است. تجربه سال گذش��ته به ما نشان داده كه 
صعود به فينال اصلا آسان نيست. با بارسا چندين بار بازي كرده ايم و 

شناخت كافي از آنها داريم.«
  راه آسان رئال

 12س��ال از آخرين حضور يووه در نيمه نهايي در ليگ قهرمانان اروپا 
مي گذرد. نكته جالب اينكه در فص��ل 2002- 2003 هم رئال حريف 
يوونتوس بود، مصافي كه در نهايت به برتري 4 بر 3 يوونتوس انجاميد 
و فينالي تمام ايتاليايي)يوونتوس – ميلان( شكل گرفت. رئال و يووه 
اولين بار در سال 1962 به مصاف هم رفتند و در طي اين سال ها هشت 
پيروزي سهم كهكشاني ها شده و هفت پيروزي سهم بانوي پير. آخرين 
جدال دو تيم فصل گذشته در مرحله گروهي اين مسابقات انجام شد 
كه با برتري دو بر يك رئال به پايان رسيد. كارلو آنچلوتي سرمربي رئال 
اميدوار اس��ت هواداران به عبور آنها از اين مرحله كمك كنند: »سال 
گذش��ته هواداران كمك زيادي به ما كردند و توانس��تيم از سد بايرن 
عبور كنيم. جو برنابئو هميشه راه موفقيت را براي ما هموار كرده است. 
اميدوارم امس��ال نيز همه چيز خوب پيش ب��رود. اطمينان داريم كه 
امسال نيز مي توانيم به فينال صعود كنيم. براي رسيدن به اين هدف 
بايد بهترين بازي هايمان را نشان دهيم، درست مثل سال گذشته كه 
مقابل اتلتيكو به ميدان رفتيم. يووه گذشته درخشاني دارد. آنها بعد از 
12 سال به نيمه نهايي رسيده اند، به علاوه اينكه يوونتوس فصل خوبي 
را پشت سر گذاشته و از هر نظر براي قهرماني در سري آ آماده اند. اين 

يعني اينكه آنها تمام تمركزشان را روي ليگ قهرمانان گذاشته اند.«

دو تيم ح��ذف ش��دند و دو تيم ديگ��ر هم كار 
صعودشان به هفته آخر كشيد تا ليگ قهرمانان 
آس��يا برخلاف دور رف��ت، اين هفته ه��ا به كام 
تيم هاي ايراني نباش��د. در حالي هفته دوم دور 
برگشت ليگ قهرمانان هفته گذشته برگزار شد 
كه تيم هاي تراكتور و فولاد در فاصله يك هفته تا 
پايان مرحله گروهي از دور رقابت ها كنار رفتند 
و پرسپوليس و نفت در شرايطي كه مي توانستند 
اين هفته صعودش��ان را به مرحله بعدي قطعي 
كنند، كارش��ان به هفته آخر كشيد تا هفته دوم 
برگشت ليگ قهرمانان براي نمايندگان ايران در 
 آسيا هفته كابوس واري باشد، هفته اي كه سهم 

تيم هاي ايراني سه شكست و يك مساوي بود. 
  پرسپوليس 

پرسپوليس تنها يك امتياز مي خواست تا خيال 
قرمزها براي صعود ب��ه دور بعد راحت ش��ود و 
بازي آخرشان تشريفاتي ش��ود اما انگار كابوس 
سرخپوشان از ليگ برتر به آسيا هم رسيده است 

و هواداران اين تيم بايد براي صعود چشم به هفته 
پاياني داشته باشند. اين در حالي است كه تا قبل 
از بازي برگشت با لخويا، كسب 9 امتياز در چهار 
بازي حكايت يك پرسپوليس متفاوت در آسيا را 
داشت، تيمي كه برخلاف ليگ داخلي ايران كه 
شكست پشت شكست مي آورد، در ليگ قهرمانان 
يك چهره متفاوت داشت و با يك چرخش 180 
درجه اي توانسته بود در آسيا براي ايران آبروداري 
كند. در اين ش��رايط بود كه چهارش��نبه ش��ب 
پرسپوليس در دوحه به مصاف لخويا رفت، تيمي 
كه در تهران با سه گل شكست خورده بود. يك 
مس��اوي پرس��پوليس را 10 امتيازي مي كرد تا 
ش��اگردان برانكو با قطعي كردن صعودشان، در 
بازي پاياني مرحله گروهي تنها براي قرار گرفتن 

در رده هاي اول و دوم به ميدان بروند. 
با وجود اين پرسپوليس در مس��ابقه برگشت با 
لخويا يادآور همان تيم ضعيف ليگ برتر بود و در 
نهايت هم با س��ه گل مغلوب نماينده قطر شد تا 

زنگ خطر براي تيم برانكو به صدا در بيايد. حالا 
پرسپوليس��ي ها براي صعود در آخرين بازيشان 
چهارشنبه 16 ارديبهشت در تهران بايد بنيادكار 
را شكست دهند. آن هم تيمي كه با يك امتياز در 
قعر جدول و حذف شده است. در گروه A لخويا 
با 10 امتياز در صدر است، پرسپوليس با 9 امتياز 

دوم است و النصر با 8 امتياز در رده سوم است. 
  نفت تهران

نفت تهران هم مانند پرس��پوليس شرايط خوبي 
براي صعود زودهنگام داشت، شاگردان منصوريان 
پيش از بازي هاي هفته پنجم با هفت امتياز از چهار 
بازي تيم صدرنش��ين گروه B بودند و با پيروزي 
برابر پاختاكور در تهران مي توانستند در فاصله يك 
هفته تا پايان مرحله گروهي جشن صعود به مرحله 
بعد را بگيرند. اما نفتي ها هم مانند پرسپوليسي ها 
فرصت سوزي كردند و در برابر پاختاكور به تساوي 
رضايت دادند تا هم صدر جدول را از دست بدهند 
و هم كارشان به هفته آخر بكشد. البته منصوريان 

كه تيمش در ليگ جنگ س��ختي براي قهرماني 
دارد، در اين بازي وحيد امي��ري يكي از بهترين 
بازيكنان تيمش را از ابتدا به ميدان نفرس��تاد تا 
اين بازيكن براي ليگ استراحت كند. در اين گروه 
العين با پيروزي اي كه به دس��ت آورد 9 امتيازي 
شد و به صدر رسيد و نفت با 8 امتياز در رده دوم 
قرار گرفت. حالا شاگردان منصوريان براي صعود 
بايد در هفته آخر در يك بازي سخت مقابل العين 
در امارات قرار بگيرن��د و براي صعود بايد اين تيم 
را شكست دهند، هر چند شايد يك مساوي هم 

بتواند حكم به صعود نفت بدهد. 
  فولاد

فولاد خوزس��تان هم اين هفته با شكس��ت برابر 
السد و كسب دومين شكست متوالي اش در ليگ 
قهرمانان از آس��يا كنار رفت تا تمركز شاگردان 
اسكوچيچ روي ليگ باشد. فولاد در حالي كه در 
امتياز كسب كرده بود،  دور رفت با سه تساوي سه 
در دور برگشت ابتدا به الهلال باخت و سه شنبه 
شب گذشته به السد هم باخت تا با سه امتياز در 
رده آخر گ��روهC   قرار بگيرد و حذف ش��ود. در 
اين گروه الهلال و الس��د صعودش��ان به مرحله 

يك هشتم نهايي قطعي شده است. 
  تراكتور

آنها هم مانند نفتي ها ليگ قهرمانان را فداي ليگ 
برتر كردند، آن هم در شرايطي كه شانس صعود 
به مرحله بعد را داش��تند. با تم��ام اينها تراكتور 
هفته دوم دور برگشت با شكست دو بر يك مقابل 
نسف قارشي از دور مس��ابقات حذف شد تا بازي 
آخر شاگردان اوليويرا يك بازي تشريفاتي باشد. 
سرمربي پرتغالي با توجه به صدرنشيني تراكتور در 
ليگ در بازي اين هفته ليگ قهرمانان ترجيح داد 
دو ستاره اصلي اش يعني آندو تيموريان و لوسيانو 
ادينهو را از ابتدا به ميدان نفرستد تا اين دو بازيكن 
براي بازي هاي ليگ استراحت كنند. نتيجه اين 
تصميم هم اين شد كه نتيجه بازي رفت اين بار 
هم تكرار تا تبريزي ها مانند سال گذشته باز هم 
نتوانند از مرحله گروهي لي��گ قهرمانان صعود 
كنن��د. تراكتور با اين شكس��ت چه��ار امتيازي 
باقي ماند و در قعر ج��دول گروه D قرار گرفت تا 
بازي آخر ش��اگردان اوليويرا برابر الاهلي در دبي 
تشريفاتي باشد. در اين گروه الاهلي عربستان با 
11 امتياز صعودش را به مرحله بعد قطعي كرده 
است و براي تيم دوم جنگ بين نسف قارشي هفت 

امتيازي و الاهلي امارات پنج امتيازي است. 
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قرعه كشي نيمه نهايي ليگ قهرمانان برگزار شد
بازگشت پپ به نيوكمپ

وزير ورزش در جمع وزنه برداران

تيم هاي ما برنامه محور نيستند 
باخت پرسپوليس خيلي غير منتظره بود 
هرچند كه دور از انتظار نبود. پس از اينكه 
دو تيم ايراني تراكتور و ف��ولاد در روز اول 
نتوانس��تند انتظارات را برآورده كنند و از 
دور مسابقات حذف شدند، تمام اميدمان 
به دو تيم نفت و پرسپوليس بود. دو تيمي 
كه وضعيت نس��بتا بهتري داشتند ولي با 
نتايجي كه دو تيم نفت و پرس��پوليس به 
دس��ت آوردند به نظر مي رس��د بايد نگاه 

عميق تري به موضوع داشته باشيم. 
در مباحث روز دنيا اين گونه اتفاقات مدرن ديده نمي شود. اينكه فوتبال 
يك سرش باخت است و يك سرش برد و غيرقابل پيش بيني است كاملًا 
درست است اما اتفاقاتي كه در فوتبال ايران مي افتد در هيچ جاي دنيا 
رخ نمي دهد. واقعا چه اتفاقي مي افتد تيمي كه فقط يك امتياز از يك 
بازي مي خواهد آنقدر بي انگيزه وارد زمين مي شود كه در نهايت بازنده 
مي شود. پرسپوليس با تمام حاشيه هايي كه در بحث مديريتي دارد پا 
به مسابقه مي گذارد و با تيمي بازي مي كند كه در تهران با سه گل آن 
را شكست داده اما همين عوامل بيروني آنقدر تأثيرگذار ظاهر مي شود 
كه باعث مي شوند تا نتيجه رفت كاملًا برعكس تكرار شود يا تيم نفت 
در خانه در حالي كه با يك گل از پاختاكور جلو بود و به سه امتياز بازي 
شديدا احتياج داشت، تس��اوي مي كند تا صعودش به اما و اگر كشيده 
ش��ود.  اينها مس��ائلي اس��ت كه فقط در ايران اتفاق مي افتد، اگر اين 
باخت ها را ريشه يابي كنيم، متوجه مي شويم كه عدم برنامه محوري در 
فوتبال ما باعث چنين نتايجي مي شود در واقع فوتبال ما برنامه ندارد 
براي همين اس��ت كه اين اتفاقات رخ مي دهد. در واقع باخت تيم هاي 
باشگاهي ما در آسيا به يك اپيدمي تبديل ش��ده اما چرا اين اتفاق در 
فوتبال ايران رخ مي دهد، جاي تأمل است. در كشورهاي در حال توسعه 
ورزشي همواره از يك باخت نتايج مثبتي بيرون مي آيد كه در ديدار هاي 
بعدي همان باعث پيروزي مي شود اما در فوتبال ما اين كاملًا برعكس 
است، وقتي مي بازيم نه تنها باخت را ريشه يابي نمي كنيم بلكه دوباره از 
همان ضعف ها شكستي ديگر براي فوتبالمان رقم مي خورد.  واقعا مايه 
تأسف است كه تيم هاي ما در نبرد با تيم هاي عربي شكست مي خورند 
البته اين اسباب تعجب نيست چراكه آنها در حال حاضر با برنامه ريزي 
حركت مي كنند آنها همواره يك قدم جلو تر از ما انجام هس��تند براي 

همين است كه بهتر نتيجه مي گيرند. 

روني كلمن بر سرمزار شهداي گمنام
روني كلمن، قهرمان امريكايي بدنسازي به دعوت فدراسيون بدنسازي 
و پرورش اندام براي برگزاري س��ميناري ورزش��ي به تهران آمد. اين 
دعوت بي حواشي نبود. به طوري كه در راستاي انتقادهايي كه از حضور 
كلمن در ايران شده بود، برگزاري كلاس هاي آموزشي اين بدنساز براي 
آقايان و بانوان)به صورت تئوري( برگزار كند كه كلاس هاي او يكي پس 
از ديگري لغو شد قهرمان پرورش اندام حرفه اي جهان اما پنج شنبه به 
منظور اداي احترام به مزار ش��هداي گمنام راهي بهشت زهرا شد. وي 
پس از حضور در مزار ش��هداي گمنام  در مقابل مقبره نمادين اعضاي 

حزب الله لبنان حاضر شده و اداي احترام كرد. 
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هدف از ابتدا نابودي سرخابي ها بود!
آنها كه نيمه خالي لي��وان را مي ديدند از همان روزه��اي اول دخالت 
مستقيم وزارت ورزش در امور دو باشگاه پرسپوليس و استقلال گفتند 
كه اين كار به سرانجام نمي رسد، حتي برخي كه بدبينانه تر به جريان 
نگاه مي كردند به وضوح اذعان مي داشتند كه هدف تضعيف اين دو تيم 
است. حالا بعد از نزديك به يك سال اوضاع پرسپوليس به حدي بحراني 
است كه بزرگ ترين و پرهوادارترين تيم فوتبال ايران چيزي با سقوط 
به دسته پايين تر فاصله ندارد و استقلال هم تنها با درايت مديرعامل و 
ثبات كادر فني است كه فعلا كورسوي اميدي براي كسب سهميه ليگ 

قهرمانان آسيا براي فصل بعد دارد.
ديروز اميررضا خادم مس��ئول امور دو باشگاه رس��ما اعلام كرد كه در 
اتفاقات و مشكلات به وجود آمده براي دو باشگاه به خصوص پرسپوليس 
مقصر است. خادم در حالي خود را مقصر اعلام مي كند كه پرسپوليس 
با برنامه هاي او به اين حال و روز افتاده است. خادم خود را مقصر اعلام 
مي كند، اما اينكه باي��د در كدام مرجع و دادگاهي پاس��خگوي قصور 
خود باشد نكته مبهم ماجراس��ت. پرسپوليس و نيز اس��تقلال را اگر 
مي خواستند نابود كنند چه راهي بهتر از اينكه اين تيم را به دست كسي 

بسپارند كه شناختي از فوتبال و شرايط آن ندارد.
خادم پرسپوليس را به اين حال و روز انداخت، معلوم است كه مقصر سقوط 
سرخ ها اوست، وقتي نگذاش��ت رحيمي كارش را انجام دهد، وقتي يك 
چهره  ناشناخته به نام حميدرضا سياسي را به جان پرسپوليس انداخت، 
خادم مقصر اوضاع نابسامان اين روزهاي پرسپوليس است، چراكه وقتي 
ديد نژادفلاح وضعيت را آرام كرده و پرسپوليس آرام آرام شرايط خوبي پيدا 
مي كند با علم كردن دوباره سياسي و سكوت در قبال حرف ها و اقدامات 
او بعد از آزادي از زندان طي يك هفته چنان تنشي در پرسپوليس ايجاد 
كرد كه تمام دس��تاوردهاي نژادفلاح به راحتي به ب��اد رفت تا تنها اميد 
پرسپوليس در اين فصل يعني حضور موفق در ليگ قهرمانان آسيا هم 

حالا با تهديد مواجه شود.
خادم خود را مقصر مشكلات پرسپوليس مي  داند و ما مي گوييم كه جناب 
خادم آتش زير خاكستر استقلال را هم شما روش��ن نگاه داشته ايد و در 
صورت برافروخته شدن آن در اوضاع آشفته آبي ها هم شما مقصر هستيد.

خادم حالا سعي دارد تمام تقصيرها را متوجه حوزه مديريتي دو باشگاه 
به خصوص پرسپوليس سازد، اما همه خوب مي دانيم كه مديران سرخ 
را كسي جز او منصوب نكرد و اگر توان داشت به طور حتم با استقلال هم 
همين طور برخورد مي كرد. خادم حالا با قيافه اي حق به جانب مي گويد 
اگر براي بار سوم واگذاري انجام نشود راهكار ديگري كه انحلال اين دو 
باشگاه است، رخ مي دهد و ما بر اين باوريم كه خادم و همفكرانش از اول 
هم در پي همين مسئله بودند. هدف تضعيف دو باشگاه بزرگ پرسپوليس 
و استقلال بود كه در شرف وقوع است.خادم حالا خود را به عنوان مقصر 
جلو انداخته و ما امروز بر اين باوريم كه آنها كه از روز اول نگاه خوبي به 
ماجرا نداشتند قسمت خالي ليوان را به درستي مي ديدند و آنها كه به 
نيمه مثلا پر آن چشم دوخته بودند چيزي جز سراب نمي ديدند. هدف از 

همان ابتدا انحلال و نابودي پرسپوليس و استقلال بود.

اردوي تيم ملي وزنه برداري بزرگسالان ديروز در حالي برگزار شد كه 
به خاطر حضور وزير ورزش در جمع وزنه برداران حال و هواي متفاوتي 
داشت. با آغاز دور جديد اردوي تيم ملي وزنه برداري با هدايت توكلي 
انجام مي شود، محمود گودرزي به محل اردوي ملي پوشان وزنه برداري 
رف�ت و از نزديك با آنه�ا ديدار كرد و از مش�كلات آنها جويا ش�د. 
در اين ديدار بهداد سليمي، قهرمان المپيك 2012 لندن به نمايندگي 
از ملي پوشان با اشاره به اينكه بايد حمايت هاي ويژ ه اي از وزنه برداران 
شود گفت: همه انتظار ما تأمين نيازهاي مالي نيست. ما انتظار داريم 
كه فدراسيون وزنه برداري از سوي وزارت ورزش بيشتر مورد حمايت 
قرار بگيرد تا با توجه به اهميت مس��ابقات جهاني امريكا و همين طور 
رقابت هاي المپيك 2016 ريو، ملي پوشان با كمترين دغدغه فكري به 

تمرينات خود مشغول باشند. 
وزير ورزش در ادامه به دش��واري هاي تمرين در رشته هاي وزنه برداري 
اشاره كرد و اظهار داشت: من وزنه بردار نيستم، اما در آن زمان كه ورزش 
مي كردم گاهي اوقات دستي هم بر ميله وزنه برداري مي بردم و مي دانم كه 
اين رشته چقدر سنگين و طاقت فرساست. با اطمينان مي گويم اگر انگيزه 
اصلي شما افتخارآفريني براي كشور و بالا بردن پرچم ايران اسلامي در 

ميادين بين المللي نبود، نمي توانستيد اين سختي ها را تاب بياوريد. 
گودرزي در پاس��خ به درخواس��ت س��عيد محمدپور، مبني بر اينكه 
وزنه برداران از اقشار كم درآمد جامعه هستند و بايد مورد توجه بيشتري 
قرار بگيرن��د گفت: من معتقدم اكثر ورزش��كاران از اقش��ار كم درآمد 
جامعه هستند. در مورد حمايت هاي مالي هم فكر مي كنم، بهتر است 
در چارچوب آيين نامه هاي وجود حركت كنيم. اينكه هر ورزش��كاري 
انتظار داش��ه باش��د بلافاصله پس از قدمي كه برمي دارد پاداش آن را 
بگيرد نه در ش��أن ورزشكار است و نه در ش��أن وزارت ورزش. ما طبق 
همين آئين نامه ها تا به امروز به تعهداتمان در قبال مدال آوران بازي هاي 
آس��يايي، رقابت هاي جهاني و المپيك عمل كرده ايم و سعي داريم در 

آينده هم اين تعهد را داشته باشيم. 

  چـهـره ها / اشرف رامين

شيوا نوروزي

88498432سرويس ورزشي

سعيد احمديان
  گزارش

روزهاي ناكامي نمايندگان ايران  در آسيا
دو تيم ايراني حاضر در ليگ قهرمانان در مرحله گروهي حذف شدند و سرنوشت صعود دو تيم ديگر نيز به هفته آخر كشيده شد

عزيز اصلي درگذشت
عزيز اصلي، دروازه بان اسبق پرسپوليس 
و تيم ملي پس از پش��ت س��ر گذاشتن 
يك دوره بيماري در س��ن 75 س��الگي 
در آلم��ان درگذش��ت. وي در دوران 
فوتبالش به »عزيز فنر« مشهور بود، به 
غير از دروازه باني پرسپوليس و تيم ملي 
كشورمان، در چند فيلم سينمايي هم ايفاي نقش كرده بود. اصلي 
فوتبال حرفه اي را از باشگاه دارايي شروع كرد، بعد از آن پيكان و 
سپس به پرسپوليس پيوست. عزيز اصلي يكي بازيكنان تيم ملي 
ايران بود كه توانستند در امجديه قهرماني نخست ايران در آسيا را 
با شكست دادن اسرائيل به دست بياورند و شب رويايي يك ملت 
را رقم بزنند. او اولين دعواي بزرگ دربي را در س��ال 49 با تنبيه 

شخصي داور بازي رقم زد و محروم شد. 

فراتر از آسيا فكر كنيد
حامد حدادي ابراز اميدواري كرد انتخاب 
س��رمربي جدي��د تيم ملي به پيش��رفت 
بس��كتبال ايران كمك كند. پس از ماه ها 
بلاتكليفي سرپرس��ت فعلي فدراسيون 
پاويچوويچ را به عنوان جانشين بسيروويچ 
انتخاب كرد. اين در حالي اس��ت كه اين 
انتخاب از سوي منتقدان با انتقادهايي روبه رو شد. در پيش بودن 
مس��ابقات قهرماني آسيا و كسب س��هميه المپيك موجب شد تا 
ملي پوش مهرام هم اشاره اي به اين انتخاب داشته باشد: »از فردي 
كه به عنوان گزينه نهايي سرمربيگري تيم ملي اعلام شده شناخت 
ندارم و چيزي نمي توانم در مورد او بگويم اما اميدوارم سطحش بالاتر 
از مربيان قبلي باشد. ما چندين دوره قهرمان و نايب قهرمان آسيا 

شده ايم. مربي جديد بايد به موفقيت هاي بالاتر از اين فكر كند.«

من مقصر مشكلات پرسپوليسم 
اميررض��ا خادم، مع��اون وزي��ر ورزش 
و جوانان مش��كلات و نابس��اماني هاي 
پرسپوليس را به گردن گرفت: »من تنها 
مسئوليت اجرايي دارم و تصميم گيري 
برعهده مجموعه ديگري است. از اينكه 
من در اين مسئله تقصير دارم شانه خالي 
نمي كنم و تلاش مي كنم براي حل مش��كلات دو باشگاه بزرگ 
كشور به خصوص پرسپوليس قدم هاي خوبي بردارم. متأسفانه 
پرس��پوليس در ابتداي فصل خوب بسته نش��د لذا نتايج خوبي 
نگرفت و تيم را به حاشيه برد. زماني كه پرسپوليس وارد حاشيه 
شد همه سعي كردند مش��كلات را به گردن ديگري بيندازند اما 
به شخصه از اين اتفاقاتي كه در يك سال گذشته رخ داده متأسفم 

و خود را در اين اتفاقات مقصر مي دانم.«

در جهاني مي خواهم به آنچه نرسيدم، برسم
افشين نوروزي كاپيتان خوزستاني 
تيم ملي پينگ پنگ اي��ران معتقد 
اس��ت مس��ابقات لوكزامب��ورگ، 
يكسري بازي هاي تداركاتي براي 
ش��ركت در مس��ابقات قهرمان��ي 
جه��ان ب��ود ك��ه ب��راي رنكينگ 
پينگ پنگ  ب��ازان نيز خوب بود. اما 
حالا هدف او موفقيت در مسابقات جهاني است: »در مسابقات 
جهاني شخصا تلاشم اين است كه مرحله به مرحله به آنجايي كه 

سال هاي گذشته نرسيده بودم، برسم.«

قهرمان تركيه به دنبال معروف
سعيد معروف ابتداي سال ميلادي 
جديد راهي زنيت كازان شد و با اين 
تيم عنوان قهرماني ليگ قهرمانان 
اروپا را كس��ب كرد اما اين باشگاه 
روس��ي قصد تمديد قرارداد پاسور 
ايراني خود را ندارد. اما قبل از پايان 
قرار دارد معروف ب��ا زنيت كازان، 
تيم هالك بانك، قهرمان تركيه كه از عملكرد ميكو اسكو، پاسور 
فنلاندي خود راضي نيس��ت خواهان جذب كاپيت��ان تيم ملي 

واليبال ايران شده است. 

براي مدال آوران المپيك برنامه ويژه داريم
نصراله سجادي، معاون توسعه ورزش 
حرفه اي و قهرمان��ي وزارت ورزش از 
برنامه ويژه براي ورزش��كاراني كه در 
المپيك روي سكو مي روند خبر مي دهد: 
»ما براي نخبه هاي ورزشي كه مطمئن 
هستيم در المپيك روي سكو خواهند 
رفت برنامه ويژه اي داريم تا با حمايت از 
آنها بدون دغدغه تمرين كنند. مثلاً براي حدادي كه تنها مدال آور تاريخ 
دووميداني ايران در المپيك است و مطمئنيم روي سكو مي رود مربي 

آلماني گرفتيم تا در المپيك روي سكوي نخست بايستد.«

فريدون حسن

ثامن الحجج قهرمان ليگ واليبال نشسته شد
 رقابت هاي ليگ برتر واليبال نشسته با قهرماني تيم ثامن الحجج سبزوار 
به پايان رسيد. ديدار نهايي ليگ برتر واليبال نشسته با حضور تيم هاي 
ثامن الحجج سبزوار و گس��ترش فولاد تبريز در سالن سربداران شهر 
سبزوار برگزار شد و ثامن الحجج س��بزوار موفق شد با نتيجه 3 بر يك 

حريف خود را مغلوب كرده و عنوان قهرماني را به دست آورد. 

امير حاج رضايي

كارشناس فوتبال

فدراسيون دووميداني همچنان بلاتكليف است اين مسئله به ضرر 
ورزشكاران اين رشته تمام شده است. احسان حدادي 15 روز ديگر 
قرار است در اورگون امريكا در رقابت هاي ليگ الماس شركت كند 
اما در حالي تمرين مي كند كه مربي، فيزيوتراپ و ماساژور ندارد و 
بعضي اوقات كارگران ورزشگاه او را ماساژ مي دهند و او مي گويد 
با اين شرايط، راهي ريو نمي شود: »چنانچه آمادگي كامل نداشته 

باشم در رقابت هاي المپيك 2016 شركت نخواهم كرد. نمي خواهم 
در برزيل توريست باش��م. بايد آنقدر تمرين كرده باشم كه بدانم 
مي توانم در آنجا مدال بگيرم. ش��رايط سخت است. من تمرينات 
خود را انجام مي دهم و اميدوارم بتوانم با حضور مربي در برزيل روي 
سكو بروم. اما اگر اوضاع به همين منوال پيش برود و آمادگي كامل 

را نداشته باشم حاضر نيستم به عنوان توريست به برزيل بروم.«

 نمي خواهم 
در برزيل 
توريست باشم

به دنبال هت تريك قهرماني در آسيا هستيم
مراسم قرعه كشي واليبال قهرماني آسيا عصر چهارشنبه برگزار شد و شاگردان كواچ در گروه A با عمان، 
قزاقستان، كويت و چين تايپه همگروه شدند. بعد از مشخص شدن قرعه اين رقابت ها، داورزني، رئيس 
فدراسيون واليبال تأكيد كرد كه تيم ملي بازي هاي سختي در پيش دارد و به نوعي در 
ميدان جنگ است اما امسال بايد تكليف المپيك را روشن كند: »سعي مي كنيم 
ميزبان خوبي باشيم و سومين قهرماني خود را كسب كنيم. هدف قهرماني در اين 
مسابقات و كسب آمادگي براي جام جهاني است. هرچند مي دانيم كارمان سخت 
است اما مي خواهيم در اولين ايستگاه انتخابي المپيك عملكرد شايسته اي 
داشته باشيم و از مسابقات جام جهاني به صورت مستقيم المپيكي شويم تا 
سورپرايز ديگر را رقم بزنيم.« محمود افشاردوست دبير فدراسيون واليبال 
نيز با تأكيد بر اهميت مسابقات قهرماني آسيا،گفت: »گرچه سطح ما 
بالاتر از آسياست، اما اگر با توان و قدرت وارد اين مسابقات نشويم اين 

موضوع پاشنه آشيلي خواهد بود.«

اصرار وزارت ورزش به ايستادن مقابل قانون
به  رغم اعلام مراجع قانوني براي حضور حس��ين رضازاده در انتخابات فدراسيون وزنه برداري بدون 
استعفا از شوراي شهر، وزارت ورزش همچنان اصرار به اين دارد كه رضازاده براي شركت در انتخابات 

فدراسيون كه 7 ارديبهش��ت برگزار مي شود بايد از شورا اس��تعفا دهد. به همين 
خاطر  ديروز سجادي بار ديگر به اين مسئله تأكيدكرد: »قانوني وجود دارد و من 
نمي توانم آن را تفسير كنم. اعضاي شوراهاي اسلامي نمي توانند دو شغل داشته 

باشند. دنيامالي و ساعي نيز اين شرايط را داشتند و ما قانون را اعلام كرديم. 
حتي يكي از دوستان ش��كايت كرد كه نتيجه نگرفت. رضازاده به 

عنوان قهرمان المپيك و جهان با من صحبت كرد. گفتم اگر قرار 
است دوشنبه در مجمع حاضر باشد استعفاي ثبت شده در شورا 
را با خود همراه داشته باشد. اعلام كرديم تا يك شنبه بايد استعفا 
بدهد. خودش اعلام كرده دوست دارد در فدراسيون باشد اما 

نمي خواهد به آراي خود در شوراي شهر نيز پشت كند.«

دنيا حيدري
  منهاي فوتبال


